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در نشست مشترک رییس جهاددانشگاهی و مدیرعامل شرکت تامین 
آب اصفهان مطرح شد؛

 استفاده از توانمندی و ظرفیت جهاددانشگاهی 
در انتقال آب خلیج فارس به اصفهان

نشست مش�ترک دکتر حمیدرضا طیبی، رییس جهاددانشگاهی با دکتر سید 
محمود حس�ینی، مدیرعامل ش�رکت تامین آب اصفهان با محوریت استفاده از 
توانمن�دی ها و ظرفیت های جهاددانش�گاهی در پروژه مل�ی انتقال آب خلیج 

فارس به اصفهان برگزار شد.
به گزارش ایس��نا، به منظور اس��تفاده از توانمندی ها و ظرفیت های جهاددانشگاهی در 
پ��روژه ملی انتقال آب خلیج فارس به اصفهان نشس��تی با حضور رییس، معاون پژوهش 
و فن��اوری و مدی��رکل و مدی��ر پروژه یابی دفت��ر تخصصی فنی و مهندس��ی و علوم پایه 
جهاددانش��گاهی با مدیرعامل شرکت تامین آب اصفهان در دفتر مرکزی جهاددانشگاهی 

برگزار شد.
دکتر طیبی، توانمندی های جهاددانش��گاهی را در اجرای پروژه ملی "انتقال آب خلیج 
فارس به اصفهان" تش��ریح کرد. دکتر حسینی، مدیرعامل شرکت تامین آب اصفهان نیز 
توضیحات��ی را در خصوص برنامه ریزی های مالی و اقتص��ادی اجرای پروژه و نحوه تامین 

مالی آن ارایه کرد.
به گزارش روابط عمومی جهاددانش��گاهی، در پایان این نشس��ت مقرر شد جلسه ای با 
حضور نمایندگان جهاددانش��گاهی و شرکت "سازه سازان" سرمایه گذار و بهره بردار آب 
ش��یرین کن فاز اول پروژه با عنوان "انتق��ال آب خلیج فارس به کرمان و یزد" برگزار و از 
ظرفیتهای این نهاد در ساخت و تامین تجهیزات آب خلیج فارس استفاده شود. همچنین 
بر استفاده از ظرفیت جهاددانشگاهی در مدیریت انتقال تکنولوژی تجهیزات شامل غشاء 

و پمپ ها در پروژه خط)2( تاکید شد.

در پی کمبود گاز

قیمت زغال سنگ رکورد زد
عرضه محدود گاز طبیعی و افزایش مصرف برق، قیمت زغال سنگ حرارتی را 

به بالاترین حد در یک دهه اخیر رسانده است.
به گزارش ایسنا، وال استریت ژورنال با اشاره به آمار گردآوری شده توسط پایگاه خبری 
آرگوس، در گزارش��ی نوشت: قیمت زغال س��نگ حرارتی از نیوکاسل استرالیا که عمده 
صادراتش به مقصد آسیاس��ت، طی س��ال گذشته ۵۶ درصد رش��د کرده است. قیمتهای 
اروپایی هم افزایش داش��ته و از ابتدای س��ال میلادی جاری تاکنون ۶۴ درصد بالا رفته 

است.
تولید زغال س��نگ هم به دلیل س��رمایه گذاری اندک در تولی��د جدید که تا حدودی 
نتیجه حرکت به س��مت استفاده کمتر از این س��وخت فسیلی به شدت آلاینده و تقویت 
ظرفی��ت تولید برق تجدیدپذیر اس��ت، رش��د مح��دودی را تجربه می کن��د. با این حال 
جدیدترین روند قیمت نشان می دهد که این ظرفیت همچنان قادر به تامین تقاضا برای 

برق در اکثر بازارهای بزرگ نیست.
طبق گزارش وال استریت ژورنال، قیمت زغال سنگ احتمالا در چند ماه آینده به دلیل 

وضعیت عوامل عرضه و تقاضا بالاتر خواهد ماند.
تام پرایس، مدیر اس��تراتژی کالا در بانک لیبروم به وال اس��تریت ژورنال گفت: عرضه 
رش��د منفی پیدا کرده و احتمالا سریعتر از تقاضا کاهش پیدا می کند. همه به داراییهای 
اس��تخراج زغال سنگ حرارتی پشت کرده اند. شرکتهایی که در این بخش مانده اند طی 

چند ماه گذشته درآمد خوبی داشته اند.
در چین وضعیت کاملا حس��اس اس��ت. کمبود زغال سنگ در ماه گذشته باعث شد در 
بعضی از نقاط این کشور برق سهمیه بندی شود و تا زمان محدود ماندن عرضه، این روند 
ادامه پیدا خواهد کرد به خصوص که در بحبوحه اختلاف سیاس��ی میان چین و استرالیا، 

واردات از استرالیا ممنوع شده است.
بر اس��اس گزارش اویل پرایس، صادرکنندگان دیگر از این ممنوعیت غیررس��می بهره 

برده و آزادانه قیمت فروش زغال سنگ به چین را افزایش داده اند.

افت قابل توجه سهم خاورمیانه از واردات نفت هند
س�هم خاورمیان�ه از واردات نفت خام هند در ماه مه ب�ه کمترین مقدار در ۲۵ 

ماه اخیر رسید.
به گزارش ایلنا از رویترز، داده های نفتکش ها نش��ان داد که سهم خاورمیانه در واردات 
نف��ت خ��ام هند در ماه مه کاهش یافته و به کمترین مقدار در 2۵ ماه گذش��ته رس��یده 

است.
س��ومین واردکننده بزرگ نفت در ماه مارس و در واکنش به امتناع سازمان کشورهای 
صادرکننده نفت )اوپک( از درخواست هند برای افزایش تولید نفت، از پالایشگاه های خود 

خواسته بود به منابع واردات نفت تنوع بخشند.
س��ومین اقتصاد بزرگ آس��یا در ماه مه به طور میانگین روزانه حدود ۴ میلیون و 2۰۰ 
هزار بشکه نفت وارد کرد، در حالی که این رقم کمتر از ماه آوریل بود، واردات این کشور 

در این ماه نسبت به مدت مشابه پارسال  ۳۱.۵ درصد افزایش داشت.
سهم خاورمیانه از واردات نفت هند در ماه مه کاهش یافت و به ۵2.۷ درصد رسید که 
پایین ترین رقم از آوریل سال 2۰۱۹ بود. این رقم از ماه آوریل امسال هم )با سهم ۶۷.۹ 

درصد( کمتر بود.
در این ماه واردات هند از عربس��تان  - که پس از عراق دومین صادرکننده بزرگ نفت 
به دهلی اس��ت - نسبت به مدت مشابه پارس��ال حدود یک چهارم کاهش یافت. واردات 
این کشور از امارات متحده عربی هم ۳۹ درصد کاهش یافت و جایگاه این کشور در میان 

صادرکنندگان بزرگ نفت به هند، از سوم به هفتم نزول کرد.
پالایش��گران هندی برای جبران ای��ن کاهش واردات به کش��ورهای آمریکای جنوبی، 

ایالات متحده آمریکا و مدیترانه روی آوردند.

افزایش ماشین آلات مشمول معافیت گمرکی
تعداد ماش�ین آلات و ماش�ین آلات مستعمل مش�مول معافیت گمرکی در دو 
ماهه امسال به ترتیب نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۸.۲ درصد و ۱۶۹ درصد 

افزایش داشته است.
به گزارش ایس��نا، بر اس��اس ماده ۱۱۹ قانون امور گمرکی و تفاهم نامه بین گمرک و 
وزارت صنع��ت، معدن و تج��ارت )صمت(، واحدهای تولیدی مج��از می توانند در صورت 
تائید عدم ساخت داخل از معافیت حقوق ورودی ماشین آلات استفاده کرده و در حداقل 
زمان ممکن ماشین آلات و تجهیزات خطوط تولید خود را از گمرک ترخیص کنند. البته 
براس��اس تعهدی که متقاضی ارائه می کند، باید ماش��ین آلات و مواد اولیه وارداتی را در 

محل واحد صنعتی موضوع پروانه نصب کند.
این در حالی است که انجمن سازندگان تجهیزات صنعتی ایران )ستصا( قبلا گفته بود 
بسیاری از شرکت ها بر اساس یکی از بندهای قانون امور گمرکی و بدون پرداخت حقوق 
ورودی و مالیات بر ارزش افزوده، ماش��ین آلاتی که در داخل س��اخته می ش��ود را هم به 

کشور وارد می کنند.
در این میان جدیدترین آمار منتش��ر ش��ده از س��وی وزارت صنع��ت،  معدن و تجارت 
)صمت( نش��ان می دهد که این روند همچنان ادامه دارد و در دو ماهه امس��ال ۵۴۱ فقره 
مجوز برای ماشین آلات و ۱۱۳ ماشین آلات مستعمل مشمول معافیت گمرکی به ارزش 
۳۴۳ میلی��ون و ۲۶۰ هزار دلار و ۲۲ میلیون و ۹۵۰ هزار دلار صادر ش��ده که به ترتیب 
نسبت به مدت مشابه سال قبل به لحاظ تعداد ۲۸.۲ درصد و ۱۶۹ درصد افزایش داشته 
اس��ت. یعنی در مدت مشابه پارس��ال به ترتیب ۴۲۲ فقره مجوز برای ماشین آلات و ۴۲ 

ماشین آلات مستعمل مشمول معافیت گمرکی صادر شده است.
البته ارزش مجوزهای معافیت گمرکی ماش��ین آلات و ماش��ین آلات مستعمل در این 

مدت به ترتیب ۵۴.۶ و ۶۵ درصد نسبت به دو ماهه اول پارسال افزایش یافته است.
همچنین در این مدت ۱۶۰  فقره مجوز مواد اولیه مش��مول معافیت گمرکی به ارزش 
۱۶ میلیون و ۱۷۳ هزار دلار صادر شده که به لحاظ تعداد نسبت به صدور ۱۲۰ فقره در 
مدت مشابه س��ال گذشته ۳۳.۳ درصد کاهش داشته است. ارزش این مجوزها نسبت به 

دو ماهه سال قبل ۷.۲ درصد کاهش یافته است.
البته طبق اعلام س��ازمان صمت استان تهران، این سازمان از واحدهای تولیدی دارای 
مجوز صنعتی که از معافیت گمرکی ماش��ین آلات استفاده کرده اند بازرسی می کند و در 
صورت عدم استقرار ماشین آلاتی که از معافیت گمرکی استفاده کرده اند، در محل مجاز 

موضوع پروانه صنعتی عملکرد واحد صنعتی، به عنوان قاچاق محسوب می شود.

مدیرعامل ش�رکت گاز اس�تان بوش�هر با بیان اینکه تاکنون نزدیک به ۹۹.۲ 
درصد از جمعیت ش�هری استان گازرسانی ش�دند، اعلام کرد که با اجرای طرح 

خط دریایی قابلیت گازرسانی به جزیره خارک مهیا می شود.
به گزارش ایلنا به نقل از شرکت ملی گاز ایران، مسلم رحمانی اظهار کرد: هدف اصلی 
شرکت گاز استان بوشهر، بهره مندی همه مردم استان از گاز طبیعی بوده و تاکنون بیش 

از ۷2۰۰ کیلومتر شبکه گاز در استان اجرا شده است.
وی تصریح کرد: اس��تان بوش��هر ۴۰ شهر دارد که از این تعداد، تاکنون ۳۹ شهر از گاز 

طبیعی بهره مند شده اند. مدیرعامل شرکت گاز استان بوشهر افزود: تنها یک شهر استان 
بدون گاز است و آن هم جزیره خارک است که در صورت اجرایی شدن طرح خط دریایی، 

قابلیت گازرسانی به این جزیره نیز مهیا می شود.
رحمانی در پایان، با بیان اینکه تاکنون ۳22۹ کیلومتر ش��بکه گذاری ش��هری و ۶2۸ 
کیلومتر خط تغذیه و انتقال در اس��تان بوش��هر انجام شده اس��ت، گفت: با گازرسانی به 
ش��هرهای استان، زمینه بهره مندی 2۳۴ هزار و ۶۴۳ خانوار شهری از گاز طبیعی فراهم 

شده است.

وزیر راه و شهرس�ازی چند روز بعد از حادثه 
واژگونی اتوبوس خبرنگاران و س�ربازان، گفت: 
برنامه نوس�ازی ناوگان حمل ونقل جاده ای کُند 
پیش می رود که در این خصوص دو نهاد مربوطه 
در امر نوسازی باید پاسخگوی معطلی و نتیجه 

ندادن طرح نوسازی در کشور باشند.
»محمد اس��لامی« و در حاش��یه مراس��م امضای 
تفاهمنام��ه هم��کاری ب��ا معاون��ت علمی ریاس��ت 
جمه��وری در بخش مس��کن، در جم��ع خبرنگاران 
درب��اره عل��ت واژگونی اتوب��وس خبرن��گاران، افزود: 
امروز جلس��ه فوق العاده کمیسیون عالی ایمنی راه ها 
را برگزار کردیم تا علت حادثه را بررس��ی کنیم. قرار 
است گزارش نهایی را مرور و دلیل اصلی این تصادف 

را اعلام خواهیم کرد.
وی در پاس��خ به این سوال که چرا نوسازی ناوگان 
جاده ای تا این اندازه کُند انجام می ش��ود در حالی که 
در بخ��ش جاده ای با تحریم خاصی مواجه نیس��تیم، 
تصریح کرد: نوس��ازی ناوگان یکی از ضرورت هاست 
و چندین س��ال اس��ت که وزارت راه پیگیر نوسازی 
ناوگان اس��ت و منابع خود را برای نوسازی اختصاص 

داده است.
وجود ۵۵هزار کامیون بالای ۴۹ سال در کشور

اس��لامی با بیان اینکه ۵۵ ه��زار کامیون بالای ۴۹ 

س��ال در کش��ور داریم، اظهار داش��ت: ما یک برنامه 
مدون داریم و با کارخانج��ات قرارداد منعقد کردیم. 
نتیجه ای حاصل نش��ده اس��ت و بای��د توضیح دهند 
چرا در اج��رای قراردادها اهتمام وی��ژه ندارند و باید 

مشکلات خود را مطرح کنند.

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد: معدل عمر ناوگان 
حمل ونقل جاده ای در بخش بار و مسافر حتما باید 

کاهش یابد.
ب��ه گفته وزیر راه و شهرس��ازی، اکنون معدل عمر 
ناوگان در بخش اتوبوس حدود ۱۱ سال و مینی بوس 

۲۴ س��ال است. وزیر راه و شهرسازی گفت: در بخش 
سواری روی مرز مجاز هستیم و نوسازی بهتر صورت 

گرفته است.
وی به وضعیت کامیون های فرس��وده اش��اره کرد 
و افزود: قانون اجازه واردات کامیون های س��ه س��اله 
را داده اس��ت اما در نوس��ازی کامیون سرعت لازم را 
نداریم. امیدواریم دس��تگاه های مرب��وط اجازه دهند 
یک هزار و ۵۰۰ دس��تگاه کامیون که یکس��ال است 
در گم��رک مانده، بالاخره ترخیص ش��وند و بیش از 
این مردم را معطل نکنند. کارخانجاتی چون ماموت و 

ایران دیزل خودرو نیز پای قرارداد خود باشند. 
افزایش بلیت هواپیما در دستور کار نیست 

وزیر راه و شهرسازی درباره افزایش چراغ خاموش 
قیمت بلیت هواپیما نیز به خبرنگاران گفت: افزایش 
بلی��ت هواپیما نداش��تیم و ش��ورای عال��ی هم هنوز 
افزایش قیمت بلیت هواپیما را تصویب نکرده است. 

اسلامی در پاس��خ به گرانی اخیر بلیت هواپیما در 
برخی مس��یرها از جمله مسیر تهران- مشهد، گفت: 
قیم��ت بلیت هواپیما متاثر از عرضه و تقاضا اس��ت و 
دول��ت تکلیف قیمت گذاری ندارد؛ با این حال س��ال 
گذش��ته به دلیل اینکه نظام منطقی بر قیمت  بلیت 
حاکم باش��د، در ش��ورای عالی اعمال نظارت کردیم. 

افزایش قیمت بلیت نیز فعلا در دستور کار نیست.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهور اظهار داشت: توانستیم در 
۴ س�ال گذش�ته ۲۵٠٠ نخبه ایرانی را از ١٠٠ دانش�گاه خارجی به 

کشور بازگردانیم.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، س��ورنا س��تاری در مراس��م مبادله 
تفاهمنامه ه��ای همکاری بین وزارت راه و شهرس��ازی با معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری گفت: توانستیم در ۴ سال گذشته 2۵۰۰ نخبه 
ایرانی را از ۱۰۰ دانشگاه خارجی به کشور بازگردانیم. وی ادامه داد: تمام 

این افراد در شرکت های دانش بنیان به کار گرفته شدند.
وی با اشاره به سرمایه گذاری های انجام شده در بخش توسعه پارک های 
فناوری اظهار داش��ت: در چند سال اخیر بیش از ۱۳ هزار میلیارد تومان 

توسط بخش خصوصی در پارک های فناوری سرمایه گذاری شده است.
س��تاری با بیان اینکه امروز 2۸۰ هکت��ار اراضی جدید به پارک علم و 
فناوری پردیس اضافه می ش��ود، افزود: در حال حاضر ظرفیت پارک علم 

و فناوری پردیس ۹۰ هکتار اس��ت که با الحاق اراضی جدید، در پردیس 
تغییرات اساس��ی رخ می دهد و می تواند محلی برای به کارگیری نخبگان 

علمی کشورمان باشد.
مع��اون علمی و فناوری ریاس��ت جمهوری با اش��اره به عدم آلایندگی 
ش��رکت های دانش بنیان گفت: در هیچ ی��ک از پارک های علم و فناوری 
شاهد آلایندگی شرکت ها نیستیم و اساساً این ویژگی اقتصاد دانش بنیان 
اس��ت که همراه با محیط زیس��ت اس��ت و با تعریف قدیم صنایع که با 
آلودگی آب و هوا همراه بودند کاملا متفاوت اس��ت و امیدوارم پارک علم 
و فن��اوری پردیس به عنوان الگوی موفق پایه گذار اتفاقات مهم و موثری 

در این حوزه باشد.
س��تاری ب��ا بی��ان اینکه توس��عه زیرس��اخت های پردیس به توس��عه 
زیرس��اخت های ش��رکت های دانش بنیان کمک می کند، بیان داش��ت: 
امیدواریم الگوی موفق پارک فناوری پردیس در پارک پرند هم تکرار شود 
و اهمیت دادن به اقتصاد دانش بنیان و نخبگان علمی از دس��تاوردهای 

بزرگ وزارت راه و شهرسازی است.

۲۵٠٠ نخبه را از دانشگاه های خارجی به کشور برگرداندم

در راس�تای تفاهم نامه س�اخت ١٠٠ هزار واحد مس�کونی برای 
نیروهای مس�لح تا کنون زمین ۵۵ هزار واحد تامین شده مراحل 
اجرای برنامه در کارگروههای مش�ترک بین نمایندگان وزارت راه 

و شهرسازی و نیروهای مسلح در حال انجام است.
به گزارش ایسنا، تیرماه سال ۱۳۹۸ تفاهم نامه ساخت ۱۰۰ هزار واحد 
مس��کونی برای کارکنان نیروهای مسلح )ارتش، سپاه، نیروی انتظامی و 
ودجا( بین وزارت راه و شهرسازی و وزارت دفاع به امضا رسید. این تفاهم 
نامه یکی از موارد همکاری وزارت راه و شهرسازی با دستگاههای دولتی 

برای احداث واحدهای اقدام ملی مسکن است.
در خصوص مسکن ملی نیروهای مسلح تا کنون تامین زمین برای ۵۵ 
ه��زار واحد عملیاتی ش��ده  و از طرفی موض��وع تعیین تکلیف اراضی در 
اختیار با توجه به جلسات استانی و کمیسیون فرعی با حضور نماینده گان 

طرفین در   ۴۸ هزار هکتار اراضی اجرایی شده است.
به تازگی نیز نشست مشترک مدیرعامل و اعضای هیات مدیره سازمان 
ملی زمین و مس��کن با نمایندگان نیروهای مسلح )ارتش، سپاه ونیروی 

انتظام��ی و ودجا( در راس��تای اجرای تفاهمنامه س��ه جانبه وزارت راه و 
شهرس��ازی، وزارت دفاع و پشتیبانی و ستاد کل نیروهای مسلح ایران در 
س��ازمان ملی زمین و مسکن برگزار شد. در این خصوص، احمد اصغری 
مهرآبادی � مدیرعامل س��ازمان ملی زمین و مس��کن � با اشاره به اینکه 
این تفاهمنامه س��ه جانبه برای تعیین تکلیف اراضی در اختیار نیروهای 

مس��لح  در س��ال ۹۷ به امضا رس��یده، گفت: براس��اس توافق های انجام 
ش��ده مقرر ش��د اراضی بندهای 2 و ۴ توافقنامه در وهله اول در اختیار 
نیروهای مسلح برای ساخت واحدهای مسکونی در قالب طرح اقدام ملی 
و تامین مسکن نیروهای مسلح استفاده شود و در استان هایی که در آنها 
کس��ری زمین وجود دارد اولویت تامین زمی��ن از اراضی بندهای 2 و ۴  
صورت بگیرد. معاون وزیر راه و شهرس��ازی همچنین با تاکید بر ضرورت 
تس��ریع در روند اجرای این تفاهمنامه سه جانبه افزود: بحث آماده سازی 
زمین های واگذار شده، میزان قدرالسهم طرفین و کمبود زمین در برخی 
استان ها از مواردی بود که در این نشست مورد بحث و بررسی قرار گرفت 
و همچنین نحوه اس��تفاده از اراضی بن��د 2 و ۴ این توافقنامه برای طرح 
اقدام ملی مس��کن به امضای طرفین رس��ید. وی با بیان اینکه محورهای 
کل��ی اجرای این تفاهمنامه در کارگروه های تخصصی در جریان پیگیری 
و اقدام قرار دارد  اظهار داشت: بحث تامین مسکن کارکنان دستگاه های 
اجرایی از جمله برنامه هایی اس��ت که  همچون گذشته به طور جدی در 

دستور کار سازمان  قرار دارد.

آخرین وضعیت مسکن ملی نیروهای مسلح

روند کُند نوسازی ناوگان جاده ای
وزیر راه و شهرسازی در جمع خبرنگاران:

اقتص�اد مس�کن، کنت�رل  ی�ک کارش�ناس 
نقدینگی، کاهش تورم، افزایش تولید و افزایش 
ساخت و ساز را مهمترین راهکارهای ثبات بازار 
مسکن دانست و گفت: اگر دولت رئیسی بخواهد 
مسیر امتحان ش�ده ساخت وس�از دولتی را در 

پیش بگیرد قیمت خانه پایین نخواهد آمد.
عباس زینعلی در گفت وگو با ایس��نا اظهار کرد: روند 
قیمت مس��کن در کشور وابستگی زیادی به متغیرهای 
کلان دارد. رش��د نقدینگی، نرخ تورم و رش��د اقتصادی 
کشور در بازار مسکن تاثیر می گذارد. این موارد همچنین 
بر ارکان ساخت مسکن شامل مصالح ساختمانی و زمین 
تاثیرگذار است. اگر بتوان این متغیرهای کلان را به شکل 
اصولی مدیریت کرد روند قیمت مسکن باثبات می شود. 
وی درباره پیش بینی بازار مسکن در دولت آینده گفت: 
دولت رئیسی برای ساماندهی بازارها از جمله بازار مسکن 
باید جلوی رشد حجم نقدینگی را بگیرد، تورم را کنترل 
کند و تولید را در همه سطوح افزایش دهد. در آن صورت 
به رش��د اقتصادی می رسیم که منجر به آرامش بازارها 
می ش��ود. وگرنه نمی توان به کاهش قیمت مسکن فکر 
کرد. این کارشناس اقتصاد مسکن با اشاره به تاثیر نرخ ارز 
ب��ر تورم عمومی افزود: اگر نرخ ارز در یک مدت طولانی 
باثب��ات بماند حتما ثبات در دیگر بازارها پیش می آید و 
شاهد افزایش حباب گونه نخواهیم بود. چیزی که در چهار 
س��اله دوم دولت تدبیر و امید نداشتیم همین بی ثباتی 
بود. تنشهای سیاسی و بین المللی هم در تلاطم اقتصادی 
نقش داشت. به گفته زینعلی، وقتی آرامش بازارها به هم 
خورد همه انتظار داشتند از ملک نهایت استفاده را ببرند 
و طبیعتا رشد قیمتها اتفاق افتاد. اما با نزدیک شدن به 
انتخابات ریاست جمهوری، رفتن ترامپ و آمدن بایدن 
در آمریکا و مطرح ش��دن مجدد احیای برجام انتظارات 
تورمی کاهش پیدا کرد. البته امتناع بانک مرکزی از چاپ 

پول برای جبران کسری بودجه هم اقدام خوبی بود که 
در ثبات نرخها تاثیر گذاش��ت. همین که کسری بودجه 
با پول بدون پش��توانه جبران نشد سرعت رشد تورم را 
گرفت و جای تقدی��ر دارد. وی تصریح کرد: البته ثبات 
اقتصادی کنونی ناشی از رشد اقتصادی و افزایش حجم 
تولید نیست بلکه ناشی از کم تحرکی در توان تولید است. 
اما ادامه این روند بس��تگی به اعمال سیاستهای انضباط 
پولی در دولت آینده دارد. دولت باید تلاش کند رش��د 
اقتصادی و نقدینگی از طریق تولید افزایش یابد نه اینکه 
پول بی پشتوانه چاپ کند. این کارشناس اقتصاد مسکن 
درباره وعده رییس جمهور منتخب برای احداث سالیانه 
یک میلیون واحد مسکونی گفت: من چندان به تحقق 
این وعده امیدوار نیستم. بخصوص اگر قرار باشد دولت 
راس��ا اقدام به ساخت و س��از کند. این کارها در گذشته 
هم انجام شده که آثارش را به شکل ایجاد تورم دیده ایم 
و تاثیر آنچنانی بر رش��د تولید مس��کن نگذاشته است. 
س��اخت و س��از باید به دس��ت بخش خصوصی سپرده 
ش��ود. در حال حاضر یک سری برنامه های کلان توسط 
حجت الاس��لام والمسلمین رئیسی ارایه شده و جزئیات 
برنامه ها چندان روش��ن نیست. با این حال امیدواریم با 
یکدست شدن مجموعه حاکمیت، برنامه های اقتصادی 

به شکل هماهنگ و جدی تری دنبال شود.

ریی�س صندوق ن�وآوری و ش�کوفایی گفت: 
صن�دوق ن�وآوری طی یکس�ال و نیم گذش�ته 
ح�دود ١۳٠٠ میلی�ارد تومان خدم�ات مالی به 
شرکت های دانش بنیان اس�تان البرز پرداخت 
کرده که از این رقم، س�هم تسهیلات پرداختی 
حدود ۹٠٠میلیارد تومان و س�هم ضمانت نامه ها 

حدود ۴٠٠ میلیارد تومان بوده است.
ب��ه گزارش ایس��نا، دکتر علی وحدت در حاش��یه 
مراسم افتتاح صندوق پژوهش و فناوری استان البرز 
به عنوان چهل و هفتمین صندوق پژوهش و فناوری 
کش��ور با بیان اینکه  حدود 2۶۳ شرکت دانش بنیان 
مستقر در البرز داریم، گفت: اشکالی که این شرکت ها 
با آن مواجهه هس��تند، این اس��ت که نهادگاه زیست 
فن��اوری آن به دلیل مجاورت با تهران با تاخیر انجام 
شده اس��ت، چرا که تهران باید نیازهای شرکت ها را 

برآورده می کرد.
وی افزود: فراه��م آوردن نهادگاه زیس��ت فناوری 
برای ش��رکت های ب��زرگ به راحتی انجام می ش��ود، 
اما این مورد برای ش��رکت های نوپا و کوچک آس��ان 

نیست. 
رییس صندوق نوآوری و شکوفایی با اشاره به اینکه 
ام��روز همه اس��تان ها از صندوق پژوه��ش و فناوری 

برخوردار هس��تند، گف��ت: امیدواریم این صندوق در 
البرز موجب برکت ش��رکت های فن��اور و دانش بنیان 
اس��تان باش��د. البته گاه��ی تجربه ب��رای راه اندازی 
صندوق مهم تر از کمک مالی است، چراکه شرکت های 
دانش بنیان نیز به هدایتگر دارند تا بتوانند به س��وی 

بازاریابی و کسب و کار پیش روند.
وح��دت ب��ر نهایی کردن تس��هیلات ب��ه صندوق 
پژوه��ش و فن��اوری البرز جه��ت ارائ��ه خدمات به 
ش��رکت های دان��ش بنی��ان و فناور، اعط��ای کمک 
بلاعوض از س��وی معاونت علمی و فناوری ریاس��ت 
جمهوری و نیز سودآوری صندوق تاکید کرد و افزود: 
سرمایه گذاری مهم تر از تسهیلات است. بنابراین باید 
خط اعتباری یا هم سرمایه گذاری را برای شرکت های 
دانش بنیان به ش��کل پیشرو اجرایی کنیم، به طوری 
که ساختمانی برای ش��رکت های دانش بنیان درنظر 
گرفته ش��ود و به ازای هر ش��رکت دانش بنیان، تا دو 

میلیارد تومان تسهیلات اختصاص یابد.
وی در ادام��ه با بیان اینک��ه ۱۳۰۰ میلیارد تومان 
به ش��رکت های دانش بنیان البرز پرداخت شده است، 
اظه��ار کرد: نگاه صندوق پژوه��ش و فناوری باید به 
شرکت های کوچکتر و نوپا باشد و سودآوری و افزایش 
سرمایه را جهت پویایی شرکت های دانش بنیان دنبال 
کند. به نقل از روابط عمومی صندوق نوآوری، رییس 
صندوق نوآوری و ش��کوفایی با اش��اره به ایام کرونا، 
گفت: در ایام کرونا با کمک شرکت های دانش بنیان، 
کمبود تجهیزات پزش��کی احساس نش��د و در حال 
حاضر هشت شرکت دانش بنیان در تولید محصولات 
خود به مرحله ای رسیده اند که آماده ورود به فاز سوم 
هس��تند تا محص��ول خود را معرفی کنن��د. بنابراین 
می توانیم از نظر تولید محصولات در حوزه س��لامت 

جزو چند کشور دنیا باشیم.

یک کارشناس:رییس صندوق نوآوری خبر داد

رئیسی برای مهار بازار مسکن چهار اقدام را انجام دهدمیزان تسهیلات پرداختی به دانش بنیان های البرز

 قابلیت گازرسانی
به جزیره خارک 
مهیا می شود


